
 
Referat skolebestyrelsesmøde mandag d. 17.5.2021 

kl. 18.15-20.45 på TEAMS 

 

Afbud: Jeanett,  

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1-5 

 Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
5 min 

 Pkt. 3 udsættes. 
Referatet godkendt. 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

BM agerer elevgruppe fra Stenderup. 
Kiana, Bianca deltog fra elevrådet. 
Elevrådet har modtaget penge fra trivselspakken. Der arbejdes 
med at lave en trivselspakke. Der er nedsat en arbejdsgruppe på 
tværs af årgangen. 
Det ønskes gardiner i enkelte klasser. Fotofremvisning af hvilke 
klasser, der er berørt af dårlig lyssætning på skærmen. Der er 
genskin, eftersom skærmen er opsat modsat vinduesfladen ud 
mod Tinghusgade. De berørte klasser er 8.c og 9.c 
En idé kan være at sætte folie op på vinduerne. Det er billigere, 
end at købe gardiner.  
Fra Stenderup: hvad skal trivselspengene bruges på? Derfor vil de 
gerne købe legesager, som kan bruges i frikvarteret. Der er for 
tiden en rundspørge i klasserne herom. 
 

2 Genåbning efter nedlukning 
Information 
v. skoleleder 

Status er, at afd. Søndre åbnede sidste mandag i en tre-dages uge. 
Der var en utryghed under prøverne for 9. kl.  
Vi nåede op på at have 42 smittede, heraf 9 medarbejdere. 
Smitten bredte sig på 3 klasser. Der her været en kæde i kraft af 
søskende/familie. 
Den ene af de 42 er ikke fra samme smittekæde. Det har vist, at 
når man får det inden for dørene, så går det rigtig stærkt. Blot en 
snak på 3-5 min. har givet anledning til smitte. 
Efter nu 3 uger er næsten alle på arbejde igen, men 2 lærere er 
endnu ikke vendt tilbage endnu. Der har været stor forskel 
Siden søndag for 8 dage siden har der ikke været nysmittede. 
Dd. har vi to medarbejdere der er hjemsendt som hhv. 
nærkontakt og smittet. De er ikke smittet i den kæde, som vi har 
haft.  
 
Kommentar:  
Der kom gode og klare udmeldinger i processen ift. hvordan 
skolen har håndteret det.  
I starten var der modstridende input også fra smitteopsporingens 
side. Det hjalp, da Patientsstyrelsen kom ind over og fugte det 
tæt. 
Det har været fint og trygt at være forældre i.  
Om der også har været overfladesmitte på skolen er uvist.  



 
I bagklogskabens hellige lys er det været kontaktsmitte – samme 
lokale i længere tid. (1-1½ time). Samtidig kan der i hverdagen 
have været lempet på anbefalingerne, for her efter et år var der 
en tendens til, at det går jo nok. 
Det kunne have været rart, hvis der kunne have været noget 
meldt ud omkring konsekvenserne af samisolation. Det er som 
skole svært at balancere i dette informationsflow. 
 
Skolen har ikke fået råd udefra omkring hvordan vi gør 
fremadrettet. Der er forskel på klassegrupperne på afd. Stenderup 
og på afd. Søndre, hvor skoledagen er tæt på normalen. 
Der kommer en melding ud i løbet af onsdag om, hvordan 
fordelingen bliver fremadrettet.  
 

3 Trafik 
Punkt fra sidste møde 
v. skoleleder og formand 

Udsat til næste møde. 

4 Klassedannelse kommende 7. 
årg. 
Orientering  
v. afd. leder udskoling 

Der er lavet en tidsplan udfra de principper, der ligger omkring 

klassedannelse.  

I processen med overgang fra 6. -7. kl. har det vist sig, at 

vigtige informationer går tabt og ikke bliver bragt videre og 

fastholdt i 7. årgangsarbejdet.  

Der er i udskolingen udarbejdet et skema, der skal udfyldes af 

6. årgangsteamet. Skemaet blev forelagt bestyrelsen. Skemaet 

indeholder områder, som er af særlig vigtighed i overgangen fra 

6. -7. kl.  

Denne viden skal sikre en fortsat faglig, personlig og social 

udvikling.  

Afgivende lærere skal skrive ind i skemaet, som modtagende 

lærere kan orientere sig i forud for overleveringsmødet samtidig 

med, at modtagende lærere kan skrive ind i skemaet.  

Handleplanerne, der måtte være på enkelte elever, ligger ved 

siden af, ligesom elevplanen kan støtte op om det.  

Dokumenterne kommer til at ligge i teams, som er sikret via en 

tofaktorkode.  

Det kunne måske også være en idé at lave noget lignende på 

eleverne i overgangen fra 3.-4 kl.  

Der er hertil lavet en tidsplan for overgangen til 7. kl., som 

indeholder en beskrivelse af klassedannelsesprocessen. 

Det nye i klassedannelsesprocessen er, at både 6. 

årgangslærere og 7. årgangslærere er med i processen med det 

formål at skabe velfungerende klasser, som også kommende 

lærere har ejerskab til.  



 
Orienteringen her handler om at fortælle, hvordan princippet 

om klassedannelse udleves.  

Der er lige lavet en rammebeskrivelse for overgange i Billund 

Kommune.  

Der er et fokus på, hvordan man kan sikre en overgang med 

kvalitet fra 3.-4. kl. 

 

5 Centerets evt. ombygning 
Orientering 
v. skoleleder 
 

Status er, at der har været arbejdet på at få lavet en politisk 

sag samt den ramme, man kan søge ind i rent økonomisk. 

Det er blevet afklaret, hvordan man kan gribe det an. Der 

kommer ikke en helhedsplan for afd. Søndre.  

Fra politisk side mener man, at man er færdig med 

helhedsplaner for både Søndre og Stenderup.  

Bygningsmassen er blevet vurderet god nok. For en periode vil 

der komme 40 børn+, hvorfor det gør det svært at vurdere om 

bygningerne kan rumme det antal børn. 

På sigt ser det ud til at børnetallet er faldende, hvilket gør, at 

skolen fremadrettet bliver 2-sporet.  

Der har ikke været lavet en faglig analyse på, hvad der kan 

være behov for for at tilgodese og håndtere de børn, der er i 

centeret.  

Politikerne får forelagt det på næste møde og som kan resultere 

i en bevilling over de næste 3-4 år.  

Det bliver spændende om politikerne går med på det og dermed 

også går til valg på. 

Legepladsindvielsen er blevet udskudt til corona tillader det.  

Det er herudfra at der lægges op til kommende anlægsønsker.  

 

6 Retningslinjer til drøftelse 
Aftale om næste i rækken 
v. Skoleleder 

Principperne skolehjemsamarbejde er fra 2018, og det trænger 

måske til at blive kigget efter i sømmene, ligesom principperne 

for klassedannelse og samarbejdet ml. Stenderup og Skole.  

Mon det er muligt at samle alt i et dokument for at gøre 

overskueligheden større? 

Bestyrelsen finder det nødvendigt at opdatere de principper, der 

er ældre end 3 år gamle. 

Klassedannelse tages op på næste møde, og der sættes andre 

principper på til de kommende møder. 

 



 
7 Ansættelser 

Orientering  
v. skoleleder 

Grundet smitteudbruddet har der været lidt forsinkelse på 

processen på stillingsopslag og ansættelse af ny lærer til 

mellemtrin og indskoling. Desværre kom det til at gå ud over 

nedsættelsen af et ansættelsesudvalg, men heldigvis kunne 

Maggi træde til med meget kort varsel.  

Der ønskes fagønsker ift. bl.a. håndværk og design, idræt. 

Der indkom 7 ansøgninger og den er nu lukket med en af 

ansøgerne. 

Bestyrelsen skal ind over ansættelsen af lærere, men ellers 

ikke. Lige pt. går det meget stærkt, så bestyrelsen deltager 

ikke i de kommende samtaler. Også af hensyn til corona og 

muligheden for at lave fysiske samtaler. 

 

8 Økonomi 
Status 
v.skoleleder 

Der er ikke nyt siden sidst.  

9 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

 
Dorthe har været med til et online møde for alle bestyrelser i 
landet. Dorthe ser, at vi er godt med og heldige med samarbejdet. 
Der er en fb-gruppe i Billund Kommune for skolebestyrelser, som 
kan bruge det til at sparre med hinanden bl.a. ift. høringssvar. 
Dorthe er blevet kontaktet af formanden fra Billund Kommune, 
bl.a. ift. ansættelse af ny skoleleder på Billundskolen. 
Maggi og Søren har deltaget i et møde hos CoC om playfull 
learning i onsdags. Over halvdelen af deltagerne havde meldt 
afbud. Formålet var at få bestyrelserne i tale ift. strategien 
omkring samskabende tænkning og inddragelse af børnene. Dette 
holdt op med det kommende projekt om playfull learning. Vi har 
på Lynghedeskolen forberedelsesår i næste skoleår. Hos os er det 
væsentligt at have øje for det brede spekter i målgruppen. Det kan 
være aktuelt at tage det op på et senere tidspunkt i 
bestyrelsesregi. 
 
G-klassens ”Mariehøne”….er ikke politisk besluttet, så hvad gør vi 
her fremadrettet? 
Måske der i historikken ligger et høringssvar omkring SFO2…maj 
2011 i fbm. harmonisering af tilbuddet fra 4.-6. kl.  
 

10 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
10 min 

Kanaler i teams har været oprettet af den tidligere sekretær, som 
nu er ude af systemet, så det kan være forklaringen på, hvorfor 
forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer ikke længere kan se 
mappen for bestyrelsen 
 
OBS på, hvordan vi omtaler os selv som Lynghedeskolen med de 
forskellige afdelinger både internt og eksternt.  
 



 

 

Kommende møder: 

• Juni   mandag 21.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier                                                                              Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        René Brændstrup                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Tina Folsach                                                                                    Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 

Håbet om, at næste møde kan afholdes fysisk, så vi kan mødes til 
en årsafslutning. 
 

11 Eventuelle personsager  Intet nyt. 

   


